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允许延期支付条件下退化性商品的销售与定购策略
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摘要 针对退化性商品,允许延期支付的条件下,分别从供应商和零售商的角度出发,利用斯坦博格博弈模型给出了其如何制定最优的销

售和定购策略,以实现其利润的最大化。通过算例给出了这一问题的求解算法,并且分析了利率对于信用交易期限、供应商利润、零售

商利润、销售价格、订购周期及订货批量的影响。为供应商信用交易策略和零售商库存决策的制定提供依据。
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Abstract： This paper proposes the Stackelberg game model to get the deteriorating items optimal trade 

credittactic as well as ordering policy subject to the single vendor buy er supply chain under the condition of 
permissible delay in payments,in order to maximize annual net profit.Finally we develop analgorithm to solve this 
problem.Numerical examples are shown toil lustrate the effect of sensitivity of inter estrates on trade credit 
length,supplier's profit,retailer's profit,retail price,order cycle and quantity in the paper,which of ferguidance for 
supplier's trade strategies and retailer's inventory policy. 
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